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OKULUMUZUN KURUCUSU SAYIN HASAN KEMAL 
YARDIMCI İLE DENİZCİLİK, FUTBOL VE GELECEK ÜZERİNE 
KONUŞTUK. 

 

Merhaba; öncelikle sizleri tanımak isteriz bize kısaca 
kendinizden bahseder misiniz? 

 
27 Nisan 1950'de Rize'de doğdum. Babamın adı Şevket, annemin adı Saynur'dur. 

İlkokulu Rize’de okudum. İstanbul Devlet Mühendislik ve Mimarlık Akademisi Vatan 
Mühendislik Yüksek Okulu'nu bitirdim.Yardımcılar Holding AŞ Yönetim Kurulu 
Başkanlığı görevini yürüttüm. Rizespor Kulübü profesyonel futbol takımı Genel 
Kaptanlığı ve Yönetim Kurulu Başkanlığı, Fenerbahçe Spor Kulübü Kongre Üyeliği, Rize 
Çocuk Esirgeme Kurumu, Türk Armatörler Birliği ve Türk Gemi İnşa Sanayicileri Birliği 
Yönetim Kurulu Üyeliklerinde bulundum.İstanbul Deniz Ticaret Odası Meclis Üyesi ve 
Rize Sosyal Yardımlaşma Vakfı Kurucu Üyesi oldum. Bahama Devleti'nin İstanbul Fahri 
Başkonsolosu olarak görev yürütmekteyim.23. Dönem'de Türkiye Büyük Millet Meclisi 
Milli Savunma Komisyonu Başkanı oldum. 22 Temmuz 2007 Genel seçimlerinde Adalet 
ve Kalkınma Partisinde' den İstanbul milletvekili seçildim. 
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Okulumuzu yaptırarak bizlere bu eğitim fırsatını verdiğiniz için sizlere 

bu okulun imkânlarından faydalanan öğrenciler adına teşekkür 

ediyoruz. Rize de denizcilik meslek lisesi açma fikri sizde nasıl 

oluştu? 

Mesleğimin dededen gelen armatörlük olması, ve buna ek olarak aile şirketlerine 

kendimin kattığı gemi inşa, tersanecilik. Aile şirketine gemi inşa ve tersanecilik 

sektörünü katmamdaki sebep inşaat mühendisi olmamdan kaynaklanmaktadır. Babam 

hayır işlerinde ön ayak olmasıyla birlikte ilk önce Şevket Yardımcı daha sonra Hüseyin 

Yardımcı ilkokulu derken aile birçok hayır işlerinde bulundu. Ailemdeki hemen hemen 

herkesin adına bir hayrın olduğu ve sıranın bana geldiğini bu nedenle Hasan Kemal 

Denizcilik Lisesini açmaya karar verdim. 

 

 

Okulumuz öğrencilerinden beklentiniz nedir? 

Kendi adımı taşıyan okuldan  mezun olan kişilere karşı ayrı bir ilgi duymaktayım.  

Hasan Kemal Yardımcı Mesleki ve Teknik Anadolu Lisesi Öğrencilerini gözümde, 

manevi olarak daha değerlidir. Öğrencilerin talepleri, dostlukları ve zaman ayırma 

talepleri benim için önceliklidir. Hasan Kemal Yardımcı Mesleki ve Teknik Anadolu 

lisesinden mezun olan öğrencilerin işlerinin en iyisi olması, işini layıkıyla yerine 

getirmesi, müteşebbis olacaksa da en iyi işi, fikri ve projeyi geliştirmelidir. 

 

Ülkemizde denizcilik sektörünün geleceğini nasıl görüyorsunuz? 

Uzmanlaşmış kadrolarla, uzman projelerle vip işler, marka işler yapılmalı ki 

denizcilik sektörü büyüsün. 
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Rizeli köklü bir ailenin bireyi olarak Rize’nin geçmişi ile bugününü 

nasıl değerlendiriyorsunuz? 

Rize1950 lere kadar göç veren bir ilken çayın gelmesiyle Rize’nin değeri ve 

kıymeti artmıştır. “Gurbetçisi çok olanın farkındalığı çok olur”. Gurbete gitmek insanı 

eğitir, tecrübe kazandırır. Rizelinin pratikliği ve çalışkanlığı ayrıca çabuk karar veren bir 

karakterde olması bir adım önde olmasını sağlamıştır.Denizcilik alanındaki gelişime 

paralel olarak önceden gemiye gitmek için kendisine gelen ve iş isteyen kişilere artık 

Rize’mizde denizcilik eğitiminin lise ve üniversite de verildiğini, Denizcilik eğitiminin 

alınmasından sonra talepleri değerlendiriyoruz.   

 

 

Rize Spor ‘a geçmişte de başkanlık yaptınız. Bu sezon Rize Sporu 

nasıl değerlendiriyorsunuz? 
Sezon başında kullandığı cümle : “Gelir olarak alt ligdeyiz, gider olarak üst 

ligdeyiz.” Risk almayı seven biriyim. Rizespor’a başkanlık görevini kabul ederek risk aldım. 

Recep Tayyip Erdoğan beni Rizespor’un başında görmeyi istemiştir. Rizespor’da bir sıkıntı 
olduğunu dile getiren Cumhurbaşkanımız Sayın Recep Tayyip Erdoğan beni yönetimde görmek 
istemiş sıkıntıyı benim çözeceğimi dile getirmiştir. Hasan Kemal Yardımcı olarak Rizespor’un 
başkanı olmayı kabul etim. Rizespor’un başkanlık görevini yapamayacağımı bilseydim eğer 
reddedebilirdim” Yok demesini bilen biri olarak “Siyasetçilere de yok demesini bilirim. 

 

 

Futboldaki taraftar sayısının düşüşündeki neden sizce ne olabilir? 
Kötü futbol, kötü yönetim, tribün anarşizmi, Tribün fanatizmi, iklim şartları ve 

özellikle teknolojideki ilerleme tribünde soğukta oturup maçı izleyeceğine evinde 
televizyonunda izlemek daha cazip gelecektir ve bu yüzden maça gitmek istemeyenler 
de olacaktır. 

 

Türk futbolcuları uluslararası futbol dünyasında neden başarılı 

olamıyor? 

Uluslararası standartlara yetişememek, gurbette intibak edememek başlıca 

sorunlardandır. Ayrıca gurbette yoğrulmak kolay değil. Eskiye göre daha eğitimli 

çocuklar yurtdışına gitmektedir. Örneğin Altınordu’lu Cengiz Ünder altyapısı kuvvetli. 
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Özetlemek gerekirse bahsettiğim nedenlerden dolayı zar zor sınıfı geçerler, profesyonel 

algılama ve devamlılık eksiklikleri en büyük sorun . Belki de içeride daha fazla para teklif 

edildiği için, futbolcular yurtdışına çıkmıyor ve çıkmak istemiyor. 

 

Öğrenciliğiniz en büyük hayaliniz veya gerçekleştirmek istediğiniz bir 

projeniz var mıydı? Bu hayallerin ne kadarını gerçekleştirdiniz? 

 

Öğrencilik yıllarımda kafamdan geçen tasarıların, senaryoların birçoğunu 

gerçekleştirdim ve bana nasip oldu. Bundan dolayı çok mutluyum.Kafamdan geçen her 

şeyi başardım, bunun için çok çalıştım, çok istedim, disiplinli oldum, sözümün eri oldum. 

 

Hobileriniz nelerdir? Öğrenebilir miyiz? 
 

Boş zamanlarımda yüzmeyi severim, futbol oynamayı da çok severim. Çay ile 
ilgili objeler toplarım, bunla ilgili bir hayalim de sergi açmaktır.30 yıldır topladığım antika 
çay süzgeçleri.Çok kıymetli 300-400 değişik modellerim var, çay takımlarım var gümüş, 
porselen. Şeker maşalarım ,,var. Semaverlerim var, çok değişik. 150 tane civarı 1 metre 
boylarında, Rus, Azeri, Kırım işlemeciliği.Önümüzdeki yıllarda Çaykur ile birlikte çay 
müzesi açmak ve bendeki malzemeleri de orada sergilemek isterim. 
 

Ulusal veya uluslar arası alanda tanışıp sohbet ettiğiniz 

insanlardan sizi en çok etkileyen kişi kim olmuştur?  

 
 Danimarkalı Klepper Group ile samimi olduk. Onun vasıtasıyla ufkum ve vizyonum 

gelişti. Rol model oldu bana. Çok iyi bir araştırmacı ve gözlemleyiciyimdir, en basit 

konuyu bile sorarım.  “Gezen tilki yatan aslandan daha iyidir.” Sözünden hareketle 

tanıştığım herkesten bir şeyler öğrendim. Fahri konsolosluğum var. Danimarkalı Klepper 

ile birlikte 1995-96 yıllarında Çin seyahatimiz oldu. Çinliler beni gemi indirme törenine 

çağırdı. Bir masada hep birlikte otururken, yanımızda bir adam vardı. Klepper onun 

Danimarkada  bakanlıkta çalıştığını söyleyince, aklıma hemen onların Türkiye 

konsolosluğunu yapmak geldi. Klepper bu düşüncemi iletince onlar da kabul etti. Bu da 

ticari gelişimimi sağladı ve ufkum açıldı. 

 

Sizi en çok ne kızdırır? 
 
 İş hayatında ciddiyetsizlik, laubali olmak. Sosyal hayatta ise beni üzmeyen, kafamı 
bozmayan kişileri severim. Anlaşamayacağım insanları fark eder ve onlarla ilişkiyi 
keserim. Muhatap olmam. Yüzde tebessüm isterim, mayışmayacak, tebessüm edecek, 
olumlu düşünecek ve ciddi olacak insanların bende önceliği vardır. 

 

Sizce başarının sırrı nedir? 

 

 Çok çalışmanın da bir anlamı yoktur. Hayatın da keyfini çıkarmak lazım. Kendini, 
eşini, çocuklarını düşünmen lazım. Senin kazanımlarından yanındakilerin de 
faydalanması lazım. 
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Ne tür müzik dinlersiniz, en çok sevdiğiniz şarkı hangisidir? 

 Her türlü müziği severim. İstediğim müziği bulamazsam eski bant ve cd’lerden takıp 
çalarım ki keyfim yerine gelsin. Müzik çok önemlidir benim hayatımda. Kötü müzik 
kafamı bozarken, iyi ve hoşlandığım bir müzik moralimi düzeltir. 

 

Gençlere hangi tavsiyelerde bulunmak istersiniz? 
 

İşinizde ciddi olun, disiplinli olun, kendinize vakit ayırın, çalışkan olun, hayatı dolu 
dolu yaşayın. Her şeyin en iyisini yapın. Çalışmanın da, gezmenin de, eğlenmenin de 
zamanını iyi ayarlayın ve en önemlisi hayatı araştırarak öğrenin. 
 

 
 

Rize’de Hasan Kemal Yardımcı Mesleki ve teknik Anadolu Lisesinin yapımını 
üslendiğiniz ve değerli zamanınızı bizlerle paylaştığınız için çok teşekkür ederiz. 


